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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE LA FACULTAT DE 

BIOCIÈNCIES CELEBRADA EL DIA 11 DE JULIOL DE 2014 

 

A Bellaterra, a les 10:09 hores del dia 11 de juliol de 2014, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat de Biociències, en sessió ordinària i sota la presidència del Degà, actuant de fedatari el 

Secretari de la Facultat i amb l'assistència dels següents membres de la Junta: 

Barragán Leiva, Anna 

Boix Borrás, Ester (en substitució de 

Francesc X. Avilés) 

Cuevas Ruíz, Francisco 

Ferrer Miralles, Neus 

Gaju Ricart, Núria 

Granero Moya, Ignasi 

Guardia Valle, Laia 

Guijarro Martín, M. Àngeles 

Gunsé Forcadell, Benet 

Lurbe Gil, Pilar 

Llagostera Casas, Montserrat 

Llugany Ollé, Mercé 

Malgosa Morera, Assumpció 

Martí Clúa, Joaquim 

Martí Ripoll, Mercè (en substitució de 

Francesc X. Navarro) 

Martínez Alonso, Maria Ramos 

Martínez Perea, Vicente 

Molinero Egea, M. Amàlia 

Nogués Bara, Victòria 

Ortiz de Zugasti Carrón, Nilo 

Piñol Pascual, Josep (en substitució de 

Pilar Aluja) 

Piñol Ribas, Jaume 

Plana Coll, Maria 

Pleixats Rovira, Roser 

Ponte Marull, Immaculada 

Roque Cordova, Alicia 

Subirá de Galdàcano, M. Eulàlia 

Surrallés Calonge, Jordi 

Vendrell Roca, Josep 

Xamena López, Noel 

 

Excusen assistència: 

 

Collazos Salgado, Lourdes 

Fernández Gallegos, M. Rosario 

LLoret Maya, Francisco 

Sarrate Navas, Zaida 

 

S’inicia la Junta Permanent de la Facultat de Biociències, essent les 10:09 h, amb el següent ordre 

del dia: 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior. 

2.- Informe de l’equip de deganat. 

3.- Aprovació de l'encàrrec docent. 

4.- Informació sobre les franges d'exàmens. 

5.- Informació sobre les properes eleccions de representants d'estudiants.  

6.- Torn obert de paraules. 
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1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la junta anterior. 

S'aprova per assentiment. 

2.- Informació de l’equip de deganat. 

Comissió de Professorat 

El degà explica que en la darrera Comissió de Personal Acadèmic es va aprovar un document 

d'incorporació de professorat per curs 14-14, el qual correspon a professorat del sector A i consta 

de 10 places. Es va calcular un indicador en base al professorat homologat d'acord amb els 

indicadors de ratio comparats amb la projecció de la plantilla del sector A de cara al curs 2019. 

Aquestes 10 places s’incorporaran a departaments. El degà explica que es tracta d'una projecció 

fins a l’any 2019 i fa una reflexió sobre aquesta projecció. 

 

Àmbit acadèmic 

El degà explica que en el darrer Consell de Govern es va aprovar una normativa de titulació 

simultània. Explica que ha nascut degut a dues necessitats: la primera, més antiga, la de 

determinades titulacions de disminuir el nombre de places per a garantir la qualitat i la segona 

degut a l'existència d'estudiants que cursen titulacions dobles. Aquest no és el cas de la nostra 

facultat degut a que hi ha una oferta àmplia de graus i una bona oferta de màsters. 

Comenta el pla de la DGU d'exigir a partir de l'any 2019 el requisit de demostrar el nivell B2 d'una 

tercera llengua, el qual hauria de venir acomplert des del batxillerat, cosa que no es dóna 

actualment. Explica la postura de la UAB i la resta d'universitats. Comenta un estudi del servei 

de llengües que estima que això suposaria 150 hores per alumne i que, donada la població 

estudiantil, implicaria unes despeses enormes que no seran subvencionades. Afegeix que la 

posició de la UAB és d’oposició a la mesura. 

Comenta les enquestes de professorat i explica que la mitjana de participació és del 10%, afegint 

que hi ha d'haver alternatives, donat que aquesta participació no és suficient per a tenir validesa 

estadística. Explica que s'està treballant en alternatives, com un aplicatiu per a telèfons 

intel·ligents. 

Es va aprovar el Minor proposat per la nostra facultat i agraeix a les coordinadores el treball fet. 

Comenta la molt bona preinscripció a màsters i enumera els nombres de cadascun tot aprofitant per 

a felicitar als coordinadors per la feina feta. 

 

Àmbit de la facultat. 

El degà explica que hi ha una proposta de doctor honoris causa proposada pel doctor Fontdevila 

conjuntament amb la Facultat de Filosofia i Lletres, en la persona del Dr. Francisco Ayala, la 

qual seria encapçalada per Biociències. En aquests moments s'està en procés de consulta als 

departaments. 

Posa en coneixement de la Junta la proposta de l’Àrea de Biblioteconomia i Comunicació sobre 

classes de documentació i la resposta dels Graus, de forma que hi haurà dues titulacions que la 

inclouran en la seva oferta formativa. Existia una altra opció d'incloure-la dintre del TFG, però ha 

quedat en suspens. 

També comenta que el proper curs començaran a haver-hi quartes matrícules i els acords presos per 

la Comissió d'Afers Acadèmics, tot comentant les previsions en vista de les 3eres convocatòries 

que es coneixen actualment (1800, dels quals 120 pertanyen a BCC i 51 corresponen a alumnes 
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que en tenen més d'una). S'haurà de parlar amb GA i fer unes recomanacions per a facilitar la 

sortida d'aquesta situació als alumnes. Fa unes reflexions al voltant i deixa una qüestió oberta per 

a reflexió. 

Informa de l'arribada de les notes de tall en primera opció i comenta que ha estat similar al del curs 

passats, tot i que ha millorat una mica. A continuació detalla les notes, que es recullen en la 

següent taula: 

 

Biologia 10,4 

Biologia Ambiental 10,4 

Bioquímica 11,1 

Biotecnologia 13,5 

Ciències Biomèdiques 11,9 

Genètica 11.6 

Microbiologia 10,9 

 

Recorda que algunes titulacions no s'omplen en primera opció degut a que hi ha segones opcions no 

assignades encara, tot i que hi ha alumnes que ho podrien assolir. Fa un breu comentari envers la 

comparació entre centres. 

 

Àmbit d'economia i infraestructures. 

El degà fa un breu comentari en referència al model de càrrecs i encàrrecs tot fent referència a la 

darrera Junta de Facultat. 

Comenta la posada en marxa de la normativa de laboratoris docents i la planificació, alhora que 

explica que s'està preparant les sessions per al professorat. 

Fa un comentari sobre iniciatives de la Facultat envers la recerca, el programa de generació d'idees i 

el programa Food and Health, i demana que es faci la màxima difusió possible. 

Passa la paraula a la Sra. Anna Barragan, cap de l’Administració de Ciències i Biociències, qui 

explica que durant l'agost es faran actuacions en determinats indrets per a ordenar l'aparcament i 

que es faran actuacions a la Biblioteca per a crear una nova aula d'estudi i docència. Esmenta el 

problema de renting del maquinari de les aules informàtiques i explica la planificació en 4 anys 

que s'ha fet i que segurament s'haurà d'allargar per dificultats pressupostàries. En referència a les 

llicències de programari informàtic, finalment s'ha fet un esforç econòmic que ha permès renovar 

la llicència i explica que un cop es prengui la decisió a la Facultat de Ciències s'informarà als 

departaments. Finalment comenta la nova concessió del servei de restauració, guanyada per 

l'empresa CLECE. 

S'obre un torn de paraules. 

La Dra. Plana fa una reflexió al voltant de les 4es convocatòries i la seva voluntat de posar algun 

tipus de limitació del nombre de crèdits a matricular. 

L’estudiant Nilo Ortiz de Zugasti parla de la certificació del B2 i el fet que la resta d'universitats ho 

accepten. 

El Dr. Surrallés fa una reflexió al voltant de l'adjudicació de recursos i la imposició implícita per 

part de la DGU que limita la capacitat de decisió dels departaments. i es queixa que no s'utilitzin 
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els indicadors de recerca i el greuge comparatiu que això significa alhora que critica el tipus de 

places que s'ofereixen. També comenta la manca de reposició per jubilació i la discrecionalitat de 

l'adjudicació de places. 

El degà respon a la Dra. Plana que la intenció de la Facultat seria la de posar limitacions, però que 

s'ha d'estudiar la possibilitat. 

En referència a l’exigència del nivell B2 de terceres llengües respon que l'exigència implica una 

actuació sobre els plans docents i que no hi ha recursos i que no sembla que n'hi hagi d'haver i 

comenta la possibilitat de fer docència en anglès i les dificultats que això comporta i la falta de 

mecanismes que hi ha actualment. 

Respecte al Dr. Surrallés, li dóna la raó, tot matisant les motivacions de les adjudicacions i les 

circumstàncies que han portat a situacions en les que alguns departaments es veuen abocats a 

haver de rebutjar alguna de les places adjudicades. Reflexiona sobre el que vol dir places del 

sector A i sobre si es refereix a persones o potencial docent, reiterant que no té encara tota la 

informació. 

En relació a les 4es matrícules, l’estudiant Ortiz de Zugasti considera que la limitació de la 

matrícula limita la llibertat de l'estudiant i el degà li respon que la normativa és en realitat 

protectora de l'estudiant, doncs li evitarà una sobrecàrrega. 

La Dra. Llagostera comenta diferents tipologies en que es troben aquests alumnes i explica que al 

seu parer s'hauria d'estudiar cada cas per separat. El degà demana al cap de Gestió Acadèmica si 

és possible fer una limitació en el marc de la normativa de permanència i s'enceta un breu debat 

al voltant d'aquest tema amb la Dra. Llagostera. 

La Dra. Maria Ramos Martínez presenta una qüestió tècnica en relació als criteris de restricció i la 

Dra. Plana comenta les dificultats d'aplicació de les restriccions i comenta que l'exigència de 

mantenir el règim de permanència pot suposar situacions difícils. El senyor Fran Cuevas aporta 

alguns comentaris addicionals.  

Finalment, es consensua una resposta al tema de les quartes convocatòries basada en la citació dels 

alumnes afectats a una tutoria amb el degà, el coordinador/a i el gestor acadèmic a inicis de 

setembre. En aquesta reunió se’ls guiarà sobre el volum de crèdits que poden matricular, indicant 

els límits de crèdits a cursar i proposant unes pautes de matriculació futura que no posin en perill 

la continuïtat dels seus estudis 

3.- Aprovació de l'encàrrec docent. 

El degà es disculpa per la justesa amb que es va enviar els documents i comenta que malgrat tot 

encara falta un parell de màsters pera enviar però considera que no hi ha d'haver problemes per 

a la seva implantació. 

Recorda que ha hagut canvis en el format doncs s'ha adaptat al TPD, el que farà que sigui més fàcil 

d'elaborar de cara a cursos vinents. També explica que ha hagut peticions raonades de 

determinats departaments i unitats de reduir l'oferta docent en determinades assignatures i, tot i 

estar d'acord adverteix que cal mantenir una oferta de qualitat de cara als cursos vinents. També 

reflexiona sobre la forma d'elaborar els horaris i explica aquest procediment i comenta la 

mecànica que s'està establint i la pauta de processos que s'establirà d'ara endavant, que comporta 

una racionalització del que s'està fent actualment i que permetrà avançar els terminis. Fa una 

reflexió al voltant i agraeix la feina dels coordinadors. També proposa que els conflictes 

d'horaris puguin ser arreglats pels departaments. 

La Dra. Llagostera fa unes reflexions al voltant de la tasca de coordinació des de la seva experiència 

com a coordinadora. Fa una defensa de la rotació d'horaris, especialment a primer i explica la 

possibilitat de greuges per culpa dels horaris que poden patir alguns professors. 
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La Dra. Plana explica que molts cops les dificultats provenen també de les conveniències d'alguns 

professors que demanen horaris a mida i que alguns cops porten a enfrontaments entre 

companys. Ambdues reivindiquen la feina dels coordinadors i les dificultats que comporta 

alhora que manifesta que els departaments haurien de filtrar els possibles conflictes. 

El Dr. Xamena manifesta el seu suport al que ha dit la Dra. Plana. 

El degà fa una darrera intervenció i manifesta la seva opinió envers la flexibilitat i la necessitat que 

departaments i unitats puguin resoldre els possibles conflictes. 

El Sr. Cuevas fa un elogi a la feina dels coordinadors 

El Dr. Xamena manifesta que els problemes es donen principalment per les tardes i demana una 

rotació del professorat. 

El degà es compromet a enviar als departaments un marc de referència amb unes consideracions. 

Finalment s'aprova per assentiment en la confiança que els dos màsters que falten siguin iguals al 

que s'ha previst. 

4.- Informació sobre les franges d'exàmens. 

El degà fa un recordatori de les franges d'horaris i comenta unes petites disfuncions i explica que es 

rebrà una recomanació el setembre en la qual es recordarà que l'hora d'inici haurà de ser 

escrupolosament respectada, tenint en compte les pautes següents: 

Cap examen podrà començar abans de l’hora inicial de la franja assignada. 

No es podrà fer reserva d’aules per cap activitat als espais entre franges. 

Si, per les raons que foren, algun examen ha de perllongar-se més enllà de la seva hora límit, 

mai no ho farà més tard de 15 minuts abans de l’inici de la següent franja horària. 

Es convida als professors que necessitin un temps sensiblement menor que la franja de tres 

hores assignada que ho comuniquin a l’SLiPi  en rebre la confirmació de les aules 

assignades. 

5.- Informació sobre les properes eleccions de representants d'estudiants.. 

El secretari de la facultat explica el procés de renovació de representants del sector C que s’encetarà 

el proper semestre i las raons que han dut a la necessitat de realitzar aquestes eleccions donada 

la manca de representants d’aquest sector. 

L’estudiant Ortiz de Zugasti, manifesta la disposició de col·laboració del CEBIO i demana que es 

publiqui el cens en paper degut a problemes que va haver-hi, al que el secretari respon que es 

farà la màxima difusió possible i agraeix la proposta d'ajut i demana una major implicació dels 

estudiants en el procés de representativitat. 

La Dra. Llagostera explica que els estudiants tenen un paper molt important i que s'haurien de 

preocupar més. 

6.- Torn obert de paraules. 

El Dr, Surrallés comenta que de cara a l’encàrrec docent, els professors amb 3 sexennis han de fer 

16 hores per llei i que molts professors quedaran amb més hores degut a la falta de personal i 

reivindica el compliment de la llei. La Dra. M. Eulàlia Subirà demana tenir en compte el 

professorat en interinatge que ha perdut oportunitat i possibilitat de tenir i cobrar els trams als 

que són creditors. 

L’alumne Ortiz de Zugasti demana al degà quina és la postura del Rector sobre la reducció dels 
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graus 4 a 3 anys. 

El degà respon a la primera intervenció tot manifestant el seu acord i en referència a la pregunta del 

CEBIO, manifesta que no hi ha una postura pública de la UAB i explica que hi havia rumors 

que el proper Consell de Ministres es manifesti en el sentit de donar llibertat per a passar de 4 a 

3 anys. Manifesta el temor que aquesta mesura obeeixi a una voluntat d'estalvi tant en 

subvencions com en plantilles i recorda que, tanmateix, les universitats catalanes ja havien 

manifestat la seva preferència pel 3+2.  

La Dra. Llagostera remarca que el Rector va explicar que les universitats catalanes estaven a favor 

del 3+2. 

 

Sense cap més intervenció, s'acaba la sessió essent les 12:10 hores. 

 

 

Vist-i-plau. 

 

 

 

 

 

Degà       Secretari 

  

 

 


